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a r m a n m e l i . i r

فوتبال بانوان؛ چالش جدید سرخابی ها 

شکست تلخ دیگر برای چین 
برابر  خود  ضعیف  نتایج  ادامه  در  چین 
عربستان ۱۰ نفره نیز باخت. در ادامه دیدارهای 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در قاره آسیا سه 
دیدار برگزار شد که در یکی از بازی ها عربستان 
در شرایطی که ۱۰ نفره بود و با یک گل از چین 
عقب افتاده بود، توانست ۲ بر یک پیروز شود. 
کردن عربستان  از متوقف  بعد  نیز  استرالیا 
دست به کار بزرگ دیگری زد و استرالیا را نیز 
با تساوی بدون گل متوقف کرد. قطر قهرمان 
آسیا نیز در لائوس به مصاف کره شمالی رفت 
که این دیدار نیز برنده ای نداشت و باتساوی 

۲ بر ۲ به پایان رسید. 

ویژه

اودگارد نمی تواند به راحتی 
راه برود و تنها به کمک عصا 
قادر به راه رفتن است و به 
این ترتیب انتظار می رود که 
او برای مدت زمانی طولانی 
ر  د ل  سنا ر آ هی  ا همر ز  ا
رقابت های فصل جدید 

محروم خواهد بود. 

هواداران رئال مادرید سحرگاه 
دیروز در فرودگاه پایتخت 
از  اسپانیا منتظر استقبال 
کیلیان امباپه بودند. امباپه 
هم از دیدن هوادارانی که در 
آن ساعت از صبح در فرودگاه 
بودند  کرده  پیدا  حضور 
خوشحال و البته غافلگیر شد.

آنتوان  ید،  اتلتیکومادر یکن  باز
گریزمان،  در کنار دیبو ساموئل، در 
کننده شرکت  یک چالش سرگرم 
کرد. او در پایان ویدئویی که تیم 
صفحات  در  فرانسیسکو  سان 
اجتماعی اش منتشر کرده می گوید 
گر  من در فوتبال بهتر دفاع می کنم، ا

نیازی داشتید به من بگویید. 

ت
شــ

س نو
عک

        فوتبال آمریکایی   محروم غافلگیر

گفتوگو

گفت وگوی  در  گاریدو  کارلوس  خوان 
اختصاصی با سایت رسمی باشگاه پرسپولیس، 
درباره آخرین شرایط تیم، عملکرد تیم صحبت 

کرد. 
   بعد از گذشت سه هفته از لیگ و دیدن 
شرایط فوتبال ایران آیا همه چیز آنطور که 

انتظار داشتید بوده است؟
بله، من اینجا را می شناختم، چرا که قبلاً برای 
یک بازی به ایران آمده بودم و درباره هواداران 
و اشتیاق آنها به فوتبال اطلاع داشتم. هر جا 
که ما می رویم تعداد زیادی هوادار پرسپولیس 
که مشتاقانه تیم را تشویق و حمایت  داریم 
می کنند. درباره ورزشگاه هایی که تا الان بازی 
کردیم باید بگویم وضعیت چمن آنها خوب بوده 
و خوب زمین را نگهداری کرده اند . زمین خوب 
برای فوتبال ما خیلی مهم است. البته که من 
دوست دارم در ورزشگاه خودمان و با حضور 
هواداران مان بازی کنیم و این چیزی که است ما 
واقعاً نیاز داریم، چرا که با حضور آنها شرایط برای 
پرسپولیس کاملاً متفاوت خواهد بود. با این 
حال تا اینجا به نظرم برنامه ریزی در فدراسیون 
خوب بوده است و آنها به همه نکات مهم برای 
برگزاری مسابقات توجه دارند. ورزشگاه ها و 
برنامه ریزی خوب بوده است، ولی من باز هم 
کید می کنم که ما دوست داریم در ورزشگاه  تأ
خودمان و با ظرفیت کامل هواداران بازی کنیم. 
ما در تبریز در یک جو عالی بازی کردیم، اما آنجا 
کتور بود. من می خواهم در  شرایط به نفع ترا
زمین خودمان میزبان هواداران باشیم و این 
خیلی واضح است که مهم ترین بخش باشگاه 
ما هواداران هستند. آنها این تیم را از هر نظر 
خیلی متفاوت می کنند و حمایت شان از ما یک 

باشگاه خاص می سازد. 
    با نزدیک شدن به لیگ نخبگان آسیا، 
داشته  مسابقات  این  از  باید  توقعی  چه 
باشیم و این لیگ با حضور بعضی بازیکنان 
ح و بزرگ خارجی چه تفاوت هایی با  مطر

لیگ خودمان دارد؟
لیگ قهرمانان در همه جا بزرگ ترین رقابت 
است و اینجا لیگ قهرمانان آسیا در دو سه 
سال گذشته به سطح بسیار بالایی رسیده. 
قطعاً تیم های عربستانی با قدرت مالی بالایی 
که دارند هزینه های هنگفتی کرده اند و بهترین 
بازیکنان دنیا را به خدمت گرفته اند و این را 
همه ما می دانیم . البته لیگ نخبگان بالاترین 
انگیزه را هم فراهم می کند بنابراین انگیزه ما 
در عالی ترین سطح خواهد بود. ما پرسپولیس 
هستیم و بازیکنان خوبی داریم. در هر بازی 
می رویم که بجنگیم و بازی را ببریم. می دانیم 
که سختی بازی ها چقدر است و این برای ما 
بهتر است که میزان سختی بازی ها را بدانیم، 
چرا که در این صورت بهترین خودتان را ارائه 
می دهید . آماده اید که بجنگید و در هر موقعیت 
بازی تمرکز داشته باشید. قطعاً می توانم راجع 
به بازی اول بگویم که بازی بسیار مهمی است، 
بازیکنان خیلی خوبی دارند و ما باید در بهترین 
سطح خودمان آماده این بازی و رقابت با حریف 
باشیم. قطعاً در پایان این مرحله می خواهیم 
به دور بعد صعود کنیم و همیشه برای جام 
بجنگیم. این در خون و روح پرسپولیس است 
که همیشه برای قهرمانی بجنگد و برای این 

جام هم می جنگیم. 

گاریدو:
 جنگ برای قهرمانی 

در روح پرسپولیس است 

 محمدرضا گرایی 
 ملی پوش می شود؟

 ایسنا: پس از اعتراض هیات کشتی استان 
فارس به داوری مبارزه میان دانیال سهرابی و 
محمدرضا گرایی در جریان انتخابی تیم ملی 
کشتی اوزان غیرالمپیکی، کمیسیون داوران 
نظر خود را اعلام کرد. به گزارش فدراسیون 
کشتی، نظر کمیسیون داوران کشتی کشور در 
ح زیر است: در  مورد قضاوت این دیدار به شر
۳۰ ثانیه پایانی کشتی، کشتی گیر آبی )سهرابی( 
گیر قرمز  کشتی  موفق می شود با یک حمله 
ج کند که حاصل این  گرایی( را از تشک خار (
خروج یک امتیاز به نفع کشتی گیر آبی است. 
ضمنا در این حالت به علت اینکه کشتی گیر 
قرمز با فشار حریف به بیرون تشک هدایت 
می شود، فراری از سوی این کشتی گیر صورت 
نگرفته است. لازم به ذکر است تیم داوری یک 
امتیاز برای خروج از تشک و یک امتیاز به 

جهت فرار از تشک داده بود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
کید بر اینکه برگزاری بازی  تسنیم: سرمربی پیشین سپاهان با تأ
تیم ملی برابر قرقیزستان در فولادشهر تصمیم درستی نبود، از 
این گلایه کرد که چرا برای برگزاری دیدارهای تیم ملی فوتبال ایران 
کنش به انتقادهایی  وفاق ملی وجود ندارد. فرهاد کاظمی در وا
که بعد از بازی ایران و قرقیزستان از تیم ملی صورت گرفت، گفت: 
جدا از مسائل فنی، برخی مسائل وجود دارد که باید به آن 
پرداخته شود. در روز اول مسابقات مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ 
تیم هایی مثل کره جنوبی، عربستان، قطر و استرالیا هم نتایج 
لازم را نگرفتند، ولی در مورد تیم ملی این سؤال مطرح است که 
چرا باید برای یک بازی رسمی با مشکل انتخاب استادیوم روبه رو 
شویم، آنهم در حالی که بحث ایران در میان است. وظیفه سرمربی 
تیم ملی نیست که دنبال پیدا کردن یک استادیوم مناسب برای 
انجام بازی باشد و این موضوع را باید فدراسیون فوتبال پیگیری 
می کرد. سرمربی پیشین سپاهان ادامه داد: ورزشگاه امام رضا )ع( 
یکی از استادیوم هایی است که مناسب برگزاری این بازی بود، 
ولی طبق صحبت هایی که کادر فنی و فدراسیون فوتبال انجام 
دادند، با انجام بازی در این ورزشگاه مخالفت شد. در این زمینه 
باید شفاف سازی شود که دقیقاً چه افرادی باعث شدند تا بازی 
تیم ملی در مشهد برگزار نشود. واقعاً چرا نباید یک وفاق ملی صورت 
بگیرد تا تیم ملی در یک ورزشگاه اید ه آل بازی هایش را برگزار کند؟ 
کاظمی یادآور شد: کیفیت زمین چمن ورزشگاه فولادشهر اصفهان 
اصلاً خوب نبود. وقتی ورزشگاه و کیفیت زمین چمن را بررسی 
می کنند، همه چیز مشخص است و اینکه بازی در این ورزشگاه 
برگزار شد، اتفاق عجیبی بود. انجام بازی تیم ملی در ورزشگاه 
فولادشهر تصمیم درستی نبود و جدا از مشهد، این مسابقه 
می توانست در تبریز برگزار شود. وی راجع به اینکه برخی معتقدند 
ایران باید در جام جهانی از گروه خودش به مرحله حذفی صعود 
کند، گفت: در فوتبال هر چیزی ممکن است و چرا نباید به صعود 
فکر کنیم؟ چرا نباید دنبال پیشرفت باشیم؟ مگر بقیه کشورها 
چه کار می کنند؟ ما هم باید برای موفقیت دنبال برنامه ریزی و 

آینده نگری باشیم تا به هدف مان برسیم. 

بیــنالمــلل
    کریستیانو رونالدو که خود بین سال های ۲۰۰9 تا ۲۰۱8 در 
باشگاه رئال مادرید عضویت داشت و با به ثمر رساندن 45۰ گل 
بهترین گلزن تاریخ این باشگاه به شمار می رود، در گفت وگو با ریو 
فردیناند در کانال »یوتیوب« خود گفت: تیم فعلی رئال ماردید 
خیلی خوب به نظر می رسد و آنها فشاری را حس نمی کنند. برخی 
می گویند که رئال مادرید خوش شانس است اما جو خاصی در 
کم است. آنها خودشان را برای این  گو برنابئو حا این تیم و سانتیا
لحظات آماده می کنند و وقتی تیم های بزرگ به آنجا می روند 
تحت فشار هستند. از نظر من رئال مادرید بهترین باشگاه تاریخ 
است. من عاشق رئال مادرید هستم. وی همچنین در پاسخ 
به این پرسش که »آیا در زمان حضورت در رئال مادرید فشاری 
حس می کردی؟«، اظهار داشت: می دانستم که در رئال مادرید 
خوب کار خواهم کرد. من به خودم باور داشتم. سازگاری با شرایط 
جدید البته دشوار بود اما من برای بهترین باشگاه جهان بازی 
کردم و از این بابت خیلی خوشحال بودم. من بهترین گلزن تاریخ 
باشگاه شدم و چهار قهرمانی با رئال مادرید کسب کردم که این 
رضایت بخش بود. کریس همچنین در خصوص پیوستن کیلیان 
امباپه به رئال مادرید هم خاطرنشان کرد: فکر می کنم امباپه هم 

کرد. آنها رئیس  کار خواهد  در رئال خوب 
کارلو آنچلوتی(  )فلورنتینو پرس( و سرمربی )

بزرگی دارند. به نظرم کیلیان و احتمالاً هالند 
و بلینگام بتوانند توپ طلا را کسب کنند. 

ریو فردیناند هم از وینیسیوس جونیور به 
عنوان یکی از گزینه های دیگر کسب 

کریستیانو  توپ طلا نام برد و 
رونالدو با تأیید حرف اسطوره 

باشگاه منچستریونایتد از 
لامین یامال ستاره جوان 
عنوان  به  هم  بارسلونا 
مدعیان  از  دیگر  یکی 

کسب توپ طلا یاد کرد. 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

باشگاه  اسبق  مدیرعامل  عابدینی،  امیر 
پرسپولیس گفت: آقای خداداد، از فرصت هایت 
سوءاستفاده نکن. چرا بازیکنان فعلی تیم ملی 
را باید فحش بدهی؟ چرا ادا و اطوار در می آوری 
که مورد مذمت قرار بگیری؟ من به خداداد 
علاقه زیادی دارم اما اصلاً دوست ندارم سطح 

فرهنگی اش اینگونه باشد. 
   این روزها یکی از اتفاقات عجیبی که 
در فوتبال ایران مشاهده می کنیم، مقایسه 
نسل ها است. موضوعی که با هنرنمایی یکی 
دو نفر نقل محافل فوتبالی شده و حالا کمتر 
کسی را می بینیم که در مورد این ماجرا صحبتی 
نکند. می خواهیم پیرامون این مقایسه با شما 

گپ بزنیم. نظرتان چیست؟
من یک مسأله را همین ابتدا به شما بگویم. 

   بفرمایید.. 
تا همین چند ماه قبل، آیا شنیده بودید 
که یکی از بازیکنان نسل 98 مصاحبه کند و 
ادعایی داشته باشد؟ از آن زمان تا امروز حدود 
۲۷ سال گذشته؟ اغلب بازیکنان آن نسل یا 
مربی شده اند، یا در تخصصی غیر از فوتبال 
مشغول فعالیت هستند. با این حال هیچ گاه 
مدعی نبودند که نسل ما بهترین است و روی 
دست مان نمی آید. این تا زمانی بود که آقای 
انجام داد و  آمد، صحبت هایی  دروازه بانی 
نسل 98 را به سخره گرفت. از زمان خودشان 
تعریف کرد و اینکه بهتر از آنها دیگر نخواهد آمد! 
هیچکس این مصاحبه را بر نتابید؛ نه جامعه 
ورزش و نه عموم مردم. همین مصاحبه سر و 
صدایی به پا کرد و یک تقابل را به وجود آورد. من 
اعتقاد دارم بازیکنان فعلی تیم ملی فوق العاده 
هستند اما شما نمی توانید کار بزرگی که مثلاً 

نسل 98 انجام داد را منکر شوید. آیا می توانید؟
نسل  که  کنیم  قبول  اما  نه  که  البته     
فعلی هم حداقل در صعود به جام جهانی 
موفقیت هایی به دست آورده  است. هرچند 
نمی توانیم مسیر صعود را با دوره های قبل تر 
قیاس کنیم اما همین حضور در جام جهانی 

در تاریخ نوشته می شود. 
به موضوع مهمی اشاره کردید و آن هم مسیر 
صعود به جام جهانی است. آیا مکانیزم صعود 
به جام جهانی در مقطع کنونی با زمانی که نسل 
۷8 و 98 بازی می کردند، یکی است؟ یک زمان 
از آسیا و اقیانوسیه فقط یک تیم به جام جهانی 
صعود می کرد. شرایط و نوع مسابقات تغییر 
کرده و دیگر نمی توانیم صعود به جام جهانی را 
گر به جام جهانی نرویم،  ک قرار بدهیم. الان ا ملا
فاجعه است. یک نکته دیگر. شما در این نسل 
می توانید یک نفر مثل کریم باقری پیدا کنید؟ 
خواهشاً یکی مثل احمدرضا عابدزاده را به من 
نشان بدهید. مهدوی کیا و علی دایی چطور؟ آیا 
شبیه اینها را در فوتبال ایران مشاهده می کنید؟

   من وکیل مدافع بازیکنان فعلی نیستم 
اما برخی از آنها نظیر سردار آزمون، علیرضا 
روزهای  هم  طارمی  مهدی  و  جهانبخش 
موفقی را در فوتبال اروپا رقم زده و به مدارج 
بالایی رسیده اند. نمی توانیم منکر این مسائل 

که بشویم. 
من به سردار آزمون، مهدی طارمی، علیرضا 
جهانبخش و سایر بازیکنان احترام می گذارم. 
در صحبت های قبلی ام هم به شما گفتم که 
فوق العاده هستند اما قابل قیاس با قدیمی ها 

نه. 
   می خواهم بحث ما به یک نقطه خوب 

برسد. با تمام احترام برای شما اما قبول دارید 
که به خصوص قدیمی ترها یک تعصب خاصی 

به نسل های قبلی دارند؟
من یکی تعصب ندارم. نسل 98 فوتبالی بازی 
می کرد که تیم فعلی آن را به نمایش نمی گذارد. 
الان من از تیم ملی حمایت می کنم و دوست 
دارم به موفقیت برسد. امیر قلعه نویی را مظلومِ 
تیم ملی می شناسم. به هیچ عنوان علاقه ندارم 
گر همه بدانند که  تا کسی به او پرخاش کند. ا
تیم ملی در چه شرایطی کار می کند، می فهمند 
که چقدر عملکردشان موفق است. با این حال 
نمی توانیم چشم روی یکسری از واقعیت ها 

ببندیم. 
   مثلا؟

زمین چمن آن زمان با حالا فرق نمی کند؟ 
امکانات قابل مقایسه با دو سه دهه قبل است؟ 
چارتر  آیا  بود؟  اینگونه  قبلی  تیم های  پرواز 
داشتیم یا با پروازعمومی به سفر می رفتیم؟ تر 
با حالا فرق  کردن نسل های قبل  و خشک 
نداشت؟ آیا می توانستیم به بازیکنان تیم ملی 
پاداش بدهیم؟ من تعجب می کنم که برخی 
دوستان یکسری حرف هایی می زنند و بدون 
منطق مقایسه می کنند. بزرگ ترین قرارداد علی 
دایی با پرسپولیس ۶ میلیون تومان بود. آن 
زمان می شد یک آپارتمان در تهران خرید. الان 
بازیکن معمولی ۶۰ میلیارد قرارداد می بندد. به 
اندازه 5 آپارتمآنکه دایی فقط می توانست یکی 

از آنها را بخرد. 
   در مورد افزایش عجیب مبلغ قراردادها، 
موضع من هم با شما یکی است، اما بیایید 
ج  از بحث مقایسه نسل ها و تیم ملی خار
نشویم. می خواهم به یک موضوع مهم دیگر 

اشاره کنم. یک زمانی در فوتبال آسیا فقط چند 
تیم مدعی حضور داشتند. ایران، کره جنوبی، 
ژاپن و عربستان. حالا اما فاصله تیم ها با هم 
کم شده. مثلاً بحرین یقه استرالیا را می گیرد، 
امارات، قطر را می برد و اردن به فینال جام 
ملت های آسیا صعود می کند. یادم می آید 
حدود یک دهه بعد از پیروزی ۱۷ بر صفر ایران 
مقابل مالدیو، این تیم توانست کره جنوبی را 
با تساوی بدون گل متوقف کند. این ها نشان 
می دهد که دیگر نباید انتظار برتری قاطع، 

حتی مقابل قرقیزستان را داشته باشیم. 
حرف شما کاملاً درست است. یعنی ابزار و 
امکانات به گونه ای رشد کرده که بحرین می تواند 
مدعی باشد و استرالیا را متوقف کند. با این حال 
آیا پاداش صعود به جام جهانی با مکانیزمی که از 
آن صحبت کردیم، اتومبیل ۱۰۰ میلیاردی است؟ 
من می گویم نسل 98 که در خداداد عزیزی 

خلاصه نمی شود. 
   آیا همه بچه های آن نسل شبیه خداداد 
هستند که با این قرائت و ادبیات حرف بزنند؟ 
متأسفانه خداداد یک اشتباه فرهنگی با 
خودش و جامعه دارد و مقصر اصلی هم صدا 
و سیما و فضای مجازی است. او رکیک ترین 
فحاشی ها را انجام داد و بعد شد کارشناس 
تلویزیون! من برای درگذشت پدرش تسلیت 
گفتم و ابراز تأسف کردم اما آقای خداداد، از 
فرصت هایت سوءاستفاده نکن. چرا بازیکنان 
فعلی تیم ملی را باید فحش بدهی؟ چرا ادا و 
اطوار در می آوری که مورد مذمت قرار بگیری؟ 
من به خداداد علاقه زیادی دارم اما اصلاً 
اینگونه  فرهنگی اش  سطح  ندارم  دوست 

باشد. 

شرایط جوانگرایی تیم ملی 

اشکالی ندارد که در تیم ملی فوتبال، سیستم مان 4. ۳. ۳ باشد 
اما ۳ هافبکی بیاوریم که زود تصمیم بگیرند، شناخت داشته 
باشند، فرصت طلب باشند و اوج تکنیک پاس دادن را رعایت 
کنند. از طرفی سیستم 4. ۳. ۳ بود اما موقع بازی 4. ۶ می شد! هر 
کسی می خواست خودش کار کند که در نهایت شرایط به گونه ای 
رقم خورد که تماشاچی ناراضی شود و اعتراض کند. جوانگرایی در 
کله تیم ملی مثل بازی مقابل قرقیزستان شود یعنی  صورتی که شا
کله تیم نباید دست بخورد مثلا رئال مادرید جوانگرایی  فاجعه! شا
کله تیمش را  کله تیمی اش از بین رفته؟ بارسا شا می کند آیا شا
حفظ کرده، اما جوان ۱۶ ساله هم دارد. اینکه شما بخواهید تیم 
کله را به هم نریزید با هم منافاتی ندارد. در این  را جوان کنید و شا
گر یک نفر را به  رابطه باید خیلی دقیق و علمی برخورد کنیم، ا
طور کامل بیرون بگذارید و کسی را که بار اولش است وارد بازی 
کنید قطعا زمین می خورد، پاس غلط می دهد و یک سری کار 
غیر واقعی انجام می دهد و وقتی می خواهی به او امتیاز بدهی 
می بینی این هنوز به درد تیم امید می خورد، بعد شما بگویید من 
کله تیم به هم بخورد،  جوانگرایی می کنم! در جوانگرایی نباید شا
کله تیم را به هم می زنیم نتیجه  وقتی جوانگرایی می کنیم و شا
این می شود که ما در سر تا سر بازی در شرایطی که ۱۰۰ دقیقه 
بازی کردیم 8 موقعیت داشتیم! تیم حریف که مهمان بود هم 8 
موقعیت داشت. برای ما از دست گلر آنها درآمد و وارد دروازه شد، 
اما برای آنها اینطور نشد! این فوتبالی بود که ملت دیدند، فوتبال 
کتیک، استراتژی و.. فقیر است. تیم ملی فقر  ما از نظر تکنیک، تا
کتیکی، درک سیستم و حرکتی دارد که به زودی همه این فقر را  تا
می بینند. این مسئله مقابل قرقیزستان پشت یک نتیجه  یک بر 
صفر حادثه ای مخفی شد، اما با این حال تماشاچی دید و شعارش 

را هم داد و اعتراض هم کرد. 

جلالچراغپور
کارشناسفوتبال

عابدینی: آقای خداداد، چرا ادا و اطوار در می آوری؟

 آرمان ملی: دو باشگاه پرسپولیس و استقلال به دلیل سردرگمی 
و بلاتکلیفی برای تن دادن به قانون جدید کنفدراسیون آسیا باید 

منتظر اتفاقی تلخ باشند که جبران کردنش سخت خواهد بود. 
   تیم های لیگ برتری 

کتور  استقلال و پرسپولیس به همراه سپاهان اصفهان، ترا
گل گهر سیرجان  ک، فولاد خوزستان و  ، آلومینیوم ارا تبریز
تیم هایی بودند که برای فصل پیش رو موفق به دریافت مجوز 
حرفه ای شدند. از میان این تیم ها، سپاهان تنها تیمی است 
که در فوتبال زنان هم فعالیت می کند و همین مسأله باعث 
شد تا سپاهانی ها بدون هیچ گونه جریمه ای مجوز حرفه ای 
دریافت کنند اما ۶ تیم دیگر باید به کمیته انضباطی به واسطه 
عدم فعالیت در فوتبال زنان جریمه پرداخت کنند که میزان 
این جریمه هنوز از سوی این کمیته مشخص نشده است. 
مسئولان دو باشگاه پرطرفدار پایتخت با توجه به الزامات جدید 
رایزنی های خود برای تیمداری در فوتبال زنان را آغاز کرده اند اما 
با این وجود فعلاً رایزنی هایشان ناموفق بوده و این مسئله بدان 
معناست که استقلال و پرسپولیس باید در خوشبینانه ترین 
حالت از لیگ دسته اول فوتبال زنان کارشان را آغاز کنند. در 
این میان، آخرین خبرها حکایت از آن دارد که تیم های کانی 
کردستان و هیات فوتبال البرز امتیازات خود را می فروشند و باید 
دید آیا سرخابی های پایتخت برای حضور در لیگ برتر فوتبال 
زنان، موفق به خرید امتیاز این دو تیم خواهند شد یا هفدهمین 
دوره لیگ برتر فوتبال زنان هم در غیاب دو غول فوتبال ایران 

برگزار می شود. 
   الزام؟

اول مرداد ماه گلاره ناظمی، در خصوص الزام کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مبنی بر تیمداری باشگاه های لیگ برتری در حوزه 
فوتبال بانوان و همچنین اینکه چند باشگاه لیگ برتری برای ورود 
کنون باشگاه های  به فوتبال بانوان درخواست دادند، گفت: تا
، مس رفسنجان، چادر ملو و  ، پرسپولیس، شمس آذر کتور ترا
فولاد خوزستان اعلام آمادگی خود را برای حضور در مسابقات 
لیگ دسته دوم فوتبال بانوان کرده اند و مدارک خود را به سازمان 
لیگ فوتبال ارائه دادند. مسئول کمیته مسابقات بانوان در پاسخ 

به این سوال که آیا همه باشگاه های لیگ برتری مردان برای مجوز 
حرفه ای باید در لیگ برتر فوتبال بانوان باشند، گفت: الزامی وجود 
ندارد که حتما تیم های باشگاهی در لیگ برتر بانوان باشند. هدف 
این است که از ورزش بانوان حمایت شود. حتی تیم ها می توانند 
در لیگ دو، کشوری یا استانی تیم داشته باشند و الزامی وجود 
ندارد که به صورت حرفه ای تیم داشته باشند. این موضوع که 
باشگاه ها بخواهند امتیاز تیم ها در لیگ برتر را بخرند، به خود 
باشگاه ها بستگی دارد. ناظمی در پایان اظهار داشت: قرعه کشی 
مرحله دوم لیگ دسته دوم فوتبال برگزار و تیم ها در سه گروه از روز 

چهارشنبه سوم مرداماه به رقابت با یکدیگر می پردازند. 
   آخرین وضعیت 

لیگ برتر فوتبال بانوان که پیش از این قرار بود در هفته نخست 
مهر ۱4۰۳ آغاز شود به خاطر اردوی آماده سازی و شرکت تیم 
فوتبال خاتون بم در نخستین دوره رقابت های لیگ قهرمانان 
بانوان آسیا به تعویق افتاد. هجدهمین دوره رقابت های لیگ 
 ، برتر بانوان با حضور ۱۰ تیم برگزار خواهد شد و تیم های گل گهر
سپاهان و ملوان تنها باشگاه هایی هستند که به طور همزمان 
هم در لیگ برتر مردان و هم در لیگ برتر بانوان حضور خواهند 
داشت. البته قرار بود دو تیم محبوب استقلال و پرسپولیس هم در 
لیگ برتر بانوان شرکت کنند که تا این لحظه خبری رسمی از حضور 
این دو باشگاه در لیگ برتر بانوان رسانه ای نشده است. گلاره 
ناظمی مسئول برگزاری مسابقات فوتبال بانوان با تأیید این خبر 
در گفت وگو با مهر اظهار کرد: بله با توجه به حضور نماینده خوب 
فوتبال بانوان ایران در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا مسابقات 
امسال با تأخیر برگزار خواهد شد تا مشکلی برای تیم خاتون بم و 
حتی تیم هایی که در لیگ باید مقابل این تیم به میدان بروند 
هم ایجاد نشود. وی افزود: به هر شکل حضور خاتون بم در 
لیگ قهرمانان آسیا، مسابقات داخل کشور را تحت شعاع قرار 
می داد. فصل جدید مسابقات از بیست و هفتم مهر آغاز خواهد 
شد و بازی های تیم خاتون بم هم با یک و یا دو روز تأخیر برگزار 
می شود. ناظمی در مورد آخرین اقدامات انجام شده از سوی 
باشگاه ها برای تیمداری در فوتبال بانوان هم گفت: طبق مصوبه 
کنفدراسیون آسیا یکی از مجوزهای لازم برای حضور تیم های 

مردان در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا و مسابقات نخبگان 
آسیا در سال ۲۰۲5 فعالیت در بخش بانوان است که در زمینه تا 
به امروز همه تیم های حاضر در لیگ برتر مردان برای حضور 
در حوزه بانوان اعلام آمادگی کردند. مسئول برگزاری مسابقات 
فوتبال بانوان در ادامه در مورد آخرین وضعیت حضور استقلال و 
پرسپولیس در لیگ برتر بانوان هم توضیح داد: آنچه که تا به امروز 
به دست ما به صورت مکتوب رسیده تیمداری همه باشگاه ها از 
جمله دو تیم استقلال و پرسپولیس در لیگ دسته دو است. برای 
حضور در لیگ برتر و لیگ دسته یک باشگاه ها باید دارای امتیاز 
باشند که فعلاً هیچ یک از این دو تیم این امتیاز را ندارند مگر اینکه 

بخواهند در آینده این امتیاز را از سایر باشگاه ها خریداری کنند
   آینده مبهم 

بر اساس اعلام کنفدراسیون آسیا تیم هایی که سال آینده 
قرار است در لیگ نخبگان و لیگ قهرمانان آسیا ۲ حضور داشته 
باشند باید دارای مجوز حرفه ای باشند و این تیم ها نیز فقط 
تا به همن ۱4۰۳ می توانند این مجوز را برای سال آینده دریافت 
کنند. به نظر می رسد بر اساس این قانون و سهل انگاری که دو 
باشگاه سرخابی برای تیمداری در بخش بانوان در پیش گرفتند 
به زودی مشکلات جدیدی برای هر دو باشگاه پر طرفدار ایجاد 
که با آغاز مسابقات لیگ برتر و دسته یک بانوان  خواهد شد، چرا
دیگر عملاً این دو تیم آن فرصت طلایی برای ورود به این عرصه 
را از دست خواهند داد. به نظر می رسد عدم وجود یک استراتژی 
جامع و مشخص برای توسعه فوتبال بانوان در این دو باشگاه  
سرخابی، منجر به سردرگمی و بلاتکلیفی در این زمینه شده 
است و متأسفانه آنچه که شاهدش هستیم مانند همیشه دو تیم 
محبوب پایتخت این روزها باز هم زمان و منابع مالی خود را صرف 
توسعه تیم مردانشان کردند و از بانوان غافل شدند و این در حالی 
است که در سایر رشته های ورزشی که اتفاقاً از نظر منابع مالی هم 
محدودیت دارند در این حوزه فعالیت چشمگیری دارند و روز به 
روز افتخارات زیادی را هم برای ورزش ایران به ارمغان می آورند؛ 
نمونه بارز آن رشته تکواندو است که اخیراً دو ورزشکار زن تیم ملی 
ایران موفق شدند در آوردگاهی مهمی چون المپیک کاروان ایران 

را صاحب دو مدال خوش رنگ کنند. 


